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Gatukonst – svar på medborgarförslag  

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas för kännedom 

till exploateringskontoret, trafikkontoret, 

kulturförvaltningen, Storstockholms Lokaltrafik (SL), 

Trafikverket samt Bonnier Fastigheter AB. 

 

Johanna Engman Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag om gatukonst kom in till Norrmalms 

stadsdelsnämnd den 1 oktober 2015. På stadsdelsnämndens 

sammanträde den 19 november beslutades att ärendet skulle lämnas 

till förvaltningen för beredning. 

 

Stadsdelsnämnden har inte rådighet över de platser som föreslås i 

medborgarförslaget och kan därför inte besluta något om dessa 

platser. Förvaltningen har inget specifikt uppdrag att arbeta med 

gatukonst men har uppdraget att arbeta för närdemokrati och ta till 

vara på invånarnas engagemang. Enligt förvaltningen kan gatukonst 

integreras i parkupprustningsprojekt som förvaltningen ansvarar för. 

Förvaltningen är öppen för nya idéer och samarbeten när det gäller 

kultur-/konstprojekt inom stadsdelsområdet. Förvaltningen anser att 

ett gatukonstprojekt i Hagastaden skulle kunna vara en del av en 

tillfällig mötesplats för att skapa starkare identitet till området och 

göra det attraktivare under byggtiden. 
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Bakgrund 

Ett medborgarförslag om gatukonst kom in till Norrmalms 

stadsdelsnämnd den 1 oktober 2015. På stadsdelsnämndens 

sammanträde den 22 oktober beslutades att ärendet skulle lämnas 

till förvaltningen för beredning. 

Ärendet 

Medborgarförslaget handlar om att främja öppna väggar, 

muralmålningar och andra gatukonstprojekt inom Norrmalms 

stadsdelsområde. Förslagställaren anser att det ska finnas minst en 

muralmålning i varje centrum och gärna en öppen vägg i varje 

stadsdel. 

 

Öppna väggar föreslås på följande platser: 

- Byggplatsen i väntan på nya Hagastaden 

- Vid Karlbergs station 

 

Muralmålningar föreslås på följande platser: 

- Hagastaden 

- Vid och under S:t Eriksbron 

- Bakom/vid sidan av Bonniers konsthall 

 

Vidare anser förslagsställaren att nämnden ska ge förvaltningen i 

uppdrag att inventera sina egna ytor med syfte att hitta platser för 

gatukonst. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

År 2015 beslutade kommunfullmäktige att nolltolerans och 

främjandeförbud för graffiti skulle avskaffas. I budgetförslaget för 

2016 anges att Stockholms stad, genom kulturnämnden, under året 

ska genomföra en särskild satsning för att förmedla gatukonstens 

konstnärliga kvaliteter och uttryck till stockholmarna. 

 

Förvaltningen har inget specifikt uppdrag att arbeta med gatukonst

 

men har uppdraget att arbeta för närdemokrati och ta till vara på 

invånarnas engagemang. Förvaltningen ser att gatukonst kan 

integreras i parkupprustningsprojekt som förvaltningen ansvarar för, 

till exempel som en metod för medborgardialog. I park-

upprustningsprojekt arbetar förvaltningen ibland med offentlig 

konst och i sådana fall finns möjlighet till samarbete med konstnärer 

                                                 

 I detta tjänsteutlåtande använder förvaltningen begreppet gatukonst som ett 

samlingsnamn för till exempel graffiti, muralmålningar och andra konstnärliga 

uttryck i det offentliga rummet. 
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inriktade på gatukonst. Förvaltningen är öppen för nya idéer och 

samarbeten när det gäller kultur-/konstprojekt inom 

stadsdelsområdet.  

 

Stadsdelsnämnden har inte rådighet över de platser som föreslås i 

medborgarförslaget och kan därför inte besluta något om dessa 

platser. Exploateringskontoret ansvarar för Hagastaden, 

Storstockholms Lokaltrafik (SL) för Karlbergsstation, trafikkontoret 

för S:t Eriksbron, Trafikverket ansvarar för planket bakom Bonniers 

konsthall och Bonnies konsthall ägs av Bonnier Fastigheter AB. 

Förvaltningen har en dialog med exploateringskontoret angående en 

eventuell tillfällig aktivitetsyta inom Hagastaden och förvaltningen 

anser att någon typ av gatukonstprojekt skulle kunna passa där. 

Enligt förvaltningen skulle ett gatukonstprojekt kunna vara en del 

av en tillfällig mötesplats för att skapa starkare identitet till 

Hagastaden och göra området attraktivare under byggtiden. 

Förvaltningen tar med frågan om gatukonst i Hagastaden till fortsatt 

dialog med exploateringskontoret.  I övrigt föreslår förvaltningen att 

detta tjänsteutlåtande överlämnas för kännedom till 

exploateringskontoret, trafikkontoret, kulturförvaltningen, 

Storstockholms Lokaltrafik (SL), Trafikverket samt Bonnier 

Fastigheter AB. 

Bilaga 

Medborgarförslaget med bilaga 
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